
 

 

 

Aqqalu C. Jerimiassen EM 2022/71 

Atassut 12. oktober 2022 

 

Forslag til inatsisartutbeslutning om at pålægge Naalakkersuisut at fjerne indførselsafgifterne 

på kød. 

(Medlem af Inatsisartut Jens-Frederik Nielsen, Demokraatit) 

 

Vi har fra Atassut flere gange nævnt, det at borgerne skal have frihed til at købe varer til enhver tid 

skal styrkes. 

Det er derfor også glædeligt at se, at der er fremlagt et forslag om at styrke borgernes 

funktionsevne.  

Atassut´s budskab har altid været, at vi, ud over lønstigninger og afgiftsstigninger skal fokusere 

mere på at styrke borgernes funktionsevne. 

Jævnlige prisstigninger af varer, der udtrykkes som regulering har vi i mange år anset som normalt, 

hvor afgifter på varer gennem årene har steget kraftigt. 

Vi har i høj grad indført afgiftsstigninger i omfang, hvor vi har udnyttet borgernes lommer og 

landskassen til pyntning, men hvor vi en dag kommer til at mærke grænsen. Samtidigt snakker 

venstrefløjet om at begrænse fattigdommen, men hvor det bare bliver til snak så længe 

afgiftsindførelsen sker løbende.  

Vi må derfor handle i fællesskab, hvor vi løbende må fokusere på at nedbringe indførselsafgifter. 

Ikke mindst i denne tid i utrygge situationer i verdensplan, er nedstigning at varepriser med tiden 

ikke sikkert. 

Selv om det er vigtigt at fokusere på vort lands egen ressourcer, kan vi ikke se bort fra varer der 

eksporteres bliver markant dyre. Vi alle her i salen er jo sikkert bekendt med hvor dyrt det er af 

frosne madvarer i mindre bygder med Pilersuisoq og som ikke er konkurrencedygtige. At vi mindst 

samarbejder sammen om at finde løsning er meget vigtigt. 

 

Fra Atassut bakker vi derfor fuld ud forslaget i den endelige form.   

 

 



 


